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Memo Gemeente Waadhoeke

Datum: 2 juni 2020
Aan: De gemeenteraad
CC:
Van: Het college van B&W
Onderwerp: Notitie zwemwater gemeente Waadhoeke

Inleiding
Een onderzoek naar de behoefte van overdekt zwemwater in de gemeente Waadhoeke is één 
van de actiepunten uit de sportbeleid ‘Waadhoeke beweegt mee!’. In november 2019 heeft de 
raad hiermee ingestemd. Het onderzoek is inmiddels afgerond. Ons oorspronkelijke plan was 
om de resultaten van het onderzoek samen met een ‘startnotitie’ voor de zomer aan de raad 
voor te leggen. De coronacrisis is van invloed geweest op het proces. Het onderzoek liep 
vertraging op en afstemming met belanghebbenden bleek niet mogelijk. Met deze memo 
informeren we u over de huidige stand van zaken en de vervolgstappen.

Onderzoek behoefte overdekt zwemwater
Het Mulier Instituut heeft begin dit jaar onderzoek gedaan naar de behoefte aan overdekt 
zwemwater in de gemeente Waadhoeke. Het hoofddoel van het onderzoek is om in kaart te 
brengen hoe de behoefte zich verhoudt tot de capaciteit aan zwemwater in de gemeenten. De 
volgende deelvragen zijn voor dit onderzoek opgesteld:

1. Wat is het huidige aanbod van de openbare overdekte zwembaden?
2. Wat is het verzorgingsgebied van de openbare overdekte zwembaden?
3. Wat zijn de ervaringen van betrokkenen ten aanzien van het huidige aanbod van 
overdekt zwemwater?
4. Wat is de huidige en toekomstige (2025 en 2035) vraag naar overdekt zwemwater?

Het onderzoek is begin dit jaar uitgevoerd in samenwerking met de zwembadexploitanten en 
(zwem)verenigingen. Er ligt een concept rapport en we zijn in afwachting van de definitieve 
versie. 

Zwembaden & Corona
Het kabinet besloot op 15 maart dat onder andere alle zwembaden per direct dicht moesten. 
Op 6 mei maakten het RIVM en het kabinet bekend dat de zwembaden vanaf 11 mei hun 
deuren weer mochten open onder strikte voorwaarden. De zwembaden in Waadhoeke zijn 1 a 
2 weken later weer geopend op basis van het ‘Protocol Verantwoord Zwemmen’. De impact 
van de coronacrisis is groot. De exploitanten hebben door de sluiting uiteraard te maken met 
inkomstenderving. Daarnaast blijkt de huidige openstelling onder voorwaarden niet rendabel. 
De zwembaden kunnen maar een beperkt aantal bezoekers toelaten om de maatregelen 
brengen extra kosten met zich mee. 
De exploitanten doen zoveel mogelijk een beroep op de huidige landelijke steunmaatregelen 
en er zijn nog compensatieregelingen (huurinkomsten sport) die momenteel landelijk worden 



Reg.nr: 20.202473 2 / 2

uitgewerkt.  Het is momenteel nog niet duidelijk of er nog extra financiële steun noodzakelijk is. 
Dit zal ook afhankelijk zijn van het verdere verloop van de crisis en de coronamaatregelen. De 
kans is reëel dat er een beroep wordt gedaan op de gemeente voor financiële steun. Met name 
voor zwembad Bloemketerp (Franeker) is het de vraag of de financiële gevolgen zijn op te 
vangen1. 

Gemeenteraad (24 september 2020)
Dit beleidsthema staat gepland voor de raadsvergadering van 24 september 2020. Op basis van 
het Mulier onderzoek wordt er een notitie voorgelegd met daarin mogelijke beleidskeuzes en 
scenario’s voor het toekomstig zwemwater in de gemeente. Vraagstukken die daarbij onder 
andere aan bod komen zijn:

- Is (overdekt) zwemwater een publieke taak? Zo ja, welke activiteiten willen we als 
gemeente ondersteunen; leszwemmen, zwemsport, banenzwemmen, 
doelgroepzwemmen, pretzwemmen?

- Wat is de huidige vraag en aanbod en in de toekomst (onderzoek Mulier)? Wat is er 
nodig om in de toekomstige behoefte te voorzien?

- Wat is de rol van de gemeente? Welke eventuele beheermodellen passen daarbij.
We werken een aantal scenario’s uit voor de komende jaren en maken inzichtelijk wat de 
mogelijke maatregelen en investeringen zijn. Naast overdekt zwemmen zal ook het openlucht 
zwembad op het recreatiepark Waadhoeke Resort te Menaam worden meegenomen in de 
notitie.
Voorafgaand aan de raadsvergadering kan er een presentatie worden gegeven over het rapport 
als daar behoefte aan is. 

Coronamaatregelen
Als een zwembadexploitant een beroep doet op de gemeente voor extra ondersteuning, dan 
nemen we de herstelmaatregelen mee in de raadsbehandeling van september. 

1 De zwembaden zijn eigendom van private partijen. De gemeentelijke bemoeienis beperkt zich tot 
subsidieverstrekking voor het zwembad bij De Bildtse Slag in St.- Annaparochie en (t/m 2019) voor het openluchtbad 
op Schatzenburg. Het zwembad Bloemketerp in Franeker is in 2012 geprivatiseerd en overgenomen door een 
stichting. Deze stichting ontvangt geen structurele financiële steun van de gemeente. 


